
 
 

 

Referat af ordinært skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 26. november 2024 kl. 18.00-21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

 

Deltagere: 
Jan Ellemose, Mette Restrup, Michael Graff, Martin Bonke Seigan, Kim Rydahl, Mette 
Fabricius, Cecilie Gudmansen, Rikke Christiansen, Lise-Lotte Fallenius Rasmussen, Karina 
Witt, Michael Ringsmose, Thomas Kruse 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Jayden 
Digtervej:  
Karrebæk: August og Pelle 

 

Fraværende med afbud: 

 

 

Gæster: 
 
 

Der serveres en sandwich og en vand/sodavand under mødet. 

 



 
 

Sag nr. 33 – orientering 
Nyt fra eleverne  
 
(20 min) 

Ikke noget nyt fra eleverne i afd. Karrebæk. Der 
drøftes dog hvordan en skolefest skal afholdes. En 
mulighed var at holde festen i hallen. Pengene 
kommer fra elevrådet.  
På afd. Herlufsholmvej ønskes der flere 
elevrådsmøder og gerne tæt på 
skolebestyrelsesmøderne. Jayden har været på 
elevrådskursus med danske skoleelever. Her fandt 
han ud af, at det er muligt med flere kurser.  
Sidste gang ønskede elever fra udskolingen sig 
muligheden for at gå på besøg i hinandens klasser. 
Der er mange steder, hvor man kan besøge 
hinanden, bare ikke i klasserne, og det er for at 
klasserummet kan være et sted med ro for alle.  
 

Genoptagelse af sag nr. 27 – beslutning 
Valg af næstformand  
Cecilie Gudmansen har stillet sig til 
rådighed 
 
(10 min) 

Der blev klappet og Cecilie blev valgt som 
næstformand.  

Sag nr. 34 – orientering 
Folkeskolens kvalitetsprogram 
I orienteringen fokuseres på 

- Mere praktisk undervisning og 
valgfrihed til de ældste elever 

- Initiativer der skal forberedes i 
skoleåret 2024/2025 

- Frisættelse af folkeskolen og 
mere indflydelse til 
skolebestyrelserne 

 
Formålet er at forberede 
skolebestyrelsen på de beslutninger, 
der skal træffes i skoleårets planlægning 
i første halvår af 2025 
 
Mulighed for spørgsmål 
(40 min) 

 
Skoleleder Thomas Kruse orienterede om de 
mange ændringer fra børne- og 
undervisningsministeriet til de kommende skoleår.  
Se mere under referatet. 
 
Thomas gennemgik nuværende timefordelingsplan 
og de kommende obligatoriske ændringer samt 
muligheder for skolebestyrelsens påvirkning af 
kommende timefordelingsplan for 25/26.  
Skolebestyrelsen fik mulighed for at sidde med 
timefordelingsplanerne og pusle med forskellige 
scenarier.  
 
Vigtige ting som bestyrelsen skal tage stilling til: 

1. Timefordelingen på de enkelte fag 
2. Skoledagens længde. Den er kortet meget 

af, men kan gøres kortere ved at reducere i 
frikvarterernes længde.  

3. Lokalt valgfag og placering af dette, samt 
hvilke fag der udbydes. 

4. Mulighed for valgfag uden for almindelig 
undervisningstid 

5. Ønsker vi at afskaffe projektopgave i 9. kl.? 
6. Mulighed for at give karakterer på 6. og 7. 

årgang. 



 
 

7. Skal vi fortsætte med lektiehjælp eller skal 
det fjernes.  

8. Bevægelse i undervisningen. 
 
Bestyrelsen ønsker, at vi skal drøfte følgende på de 
kommende møder: 

- Karakterer på 6. og 7. klasse. Kan drøftes 
på april- eller maj mødet. 

- Projektopgaven i 9. klasse.  Kan drøftes på 
april- eller maj mødet. 

- Skoledagens længde og 
timefordelingsplan. Skal drøftes på møde i 
januar eller februar. 

- Placering af det ekstra valgfag. Skal drøftes 
på møde i januar eller februar. 
 

Opfølgning på sag nr. 25 – drøftelse og 
input 
Mødet med forældrerødder og andre 
interesserede forældre 
Imran Rashid:  Børn & den sunde 
digitalisering 
 
 
(15 min) 

Program for temadag omkring skærmbrug er 
godkendt. Det lægges ud så hurtigt som muligt.  
Vi håber på stor opbakning til arrangementet.  
 
Der iværksættes undervisningsforløb for skolens 
elever.  
 

Pause 
 
(10 min) 

Sag nr. 35 – orientering fra skolens 
ledelse 

• Personalesituationen  

• Nøgletal 

• Mål og værdier 

• MED-udvalget 

• BUU 

• Evt. 
 
(25 min) 

Børne- og Uddannelsesudvalget - Mødelokale 8, 1. 
sal, Teatergade 8 
 
Børne- og Uddannelsesudvalget - Mødelokale 8, 1. 
sal, Teatergade 8 
 
Vi har slået en stilling op i SFO – heraf 10 timer 
souschef 
 
Vakant stilling i Karrebæk 
 
Thomas gennemgik nøgletal for økonomien, hvor 
vi snart er igennem det første år, hvor økonomien 
følger kalenderåret. Vi forventer at få lov til at 
overføre 2 % af overskuddet til næste kalenderår. 
Økonomien ser fin ud for dette kalenderår.  
 

https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.11-11-2024-kl.08.30&id=9f8c26ed-4ad8-4a28-866e-e29a4a3a7545
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.11-11-2024-kl.08.30&id=9f8c26ed-4ad8-4a28-866e-e29a4a3a7545
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.07-10-2024-kl.08.30&id=d1233098-9ca5-4bd7-91a3-099ce16862db
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.07-10-2024-kl.08.30&id=d1233098-9ca5-4bd7-91a3-099ce16862db


 
 

Skoleudviklingssamtale med centerchefen for 
skoleområdet og skolens ledelse – vil I have en 
repræsentant med?  
Fredag 17/1-25 kl. 9.30 – 15.30 
Ledelsen skriver ud til bestyrelsen om et godt 
tidspunkt for deltagelse. 
 
I MED (medarbejder)-udvalget har vi i dette skoleår 
især drøftet ”Den attraktive arbejdsplads” 
 
SFO-strategien er blevet færdig, og kan ses på NK’s 
hjemmeside.  
 
Orientering omkring indarbejdelsen af de vedtagne 
mål og værdier – ansvarsområderne.  

Sag nr. 36 – orientering og 
kommentering 
Påtænkt omlægning af kommunebus 
882 ved årsskiftet 
 
(15 min) 

Thomas orienterede omkring busruten og de 
udfordringer, der er og har været omkring elever, 
der ikke kan komme til tiden på afdeling 
Herlufsholmvej. 
 
Center for Dagtilbud og skole har foreslået, at 
ruten afkortes, så elever mellem Menstrup og 
Spjellerup ikke afhentes (det er Vesterlandsskolens 
skoledistrikt) 
  
Skolebestyrelsen ønsker ikke at nikke ja til et 
forslag om, at forholdene forringes for skolens 
elever – uagtet om de ikke bor i skolens distrikt. 
 
Skolebestyrelsen spørger, hvor mange elever der 
samles op på denne del af ruten? 
 
Vil behovet kunne udfases over 1-2 skoleår, så 
forældre kender forudsætningerne i god tid? 
 
Der er kommet et forslag fra skolens side om, at 
bussen om morgenen ikke kører ind i rundkørslen 
foran hallen på Digtervej, men i stedet sætter 
eleverne af ved busstoppestedet på Karrebækvej, 
så eleverne kan gå under viadukten ved 
Hindbærvej og ind på stien til skolen.  
 
Dette forslag bakker bestyrelsen op om.  

Sag nr. 37 – orientering 
Skolebestyrelsens mødeoverblik 
 
(15 min) 

Thomas og Kim orienterede omkring deres planer 
ift. et årshjul for skolebestyrelsens kommende 
perioder. Det er for at få en struktur, der gør at vi 
kommer igennem væsentlige område for 
skolebestyrelsens arbejde. Også for at sikre, at vi 
når det hele.  



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Martin vil arbejde på et pænere grafisk layout og 
præsentere det  

Sag nr. 38 – orientering 
Orientering fra medlemmer af 
skolebestyrelsen 
 

(10 min) 

 

Sag nr. 39 
Sager til dagsorden til kommende 
møder. 
 
(10 min) 

- Orientering omkring elevernes evaluering 
af klassedannelse til 7. klasse.  

- Præsentation af layout for årshjul 
- Madordning  
- Brugen af AULA 
- Opfølgning på FP9 

 
  

Sag nr. 40 
Eventuelt 
 
(10 min) 

 
 

Sag nr. 41 
Personsager 

 



 
 
Overblik om FF til skolebestyrelse 261124 

 

 



 
 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

  



 
 

 

 

  



 
 

 

 

 

  

 


